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létA letí... 
to letošní ať je nádherné!

Vzpomínáte? I léta minulá 
byla krásná, slunečná, zají-
mavá a Dobšice hostily mno-
ho zajímavých osobností. 
Stejně jako letos. Nenechte si 
ujít žádnou zajímavou akci. 

Prvňáčci - 2019

 Dobyté sklepy - 2013

Tradiční závod mopedů - 2014

Obálka letního Zpravodaje

Kluci v akci - 2010

Přejeme hodně sluníčka, krásné 
prázdniny i dovolenou. 

Redakční rada.
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Finanční výbor
Zastupitelstvo obce schválilo na svém zase-
dání dne 19. října 2022 nové složení Finanč-
ního výboru. Do jeho čela byl zvolen Miloš 
LUDVÍK, dalšími členy Drahomíra JURČÍKO-
VÁ a  Mgr. Jaroslav ŠULA. Předseda, Miloš 
LUDVÍK, pracuje v poštovním depu v Dob-
šicích, paní Jurčíková je zaměstnankyní ZŠ 
a MŠ Dobšice a pan Mgr. Šula je pracovní-
kem PČR. Prvním úkolem tohoto výboru se 
stalo prověření okolností prodeje pozemků 
o  výměře 8.399 m² firmě Vinařství Laho-
fer,  a.  s. a  okolnosti změny územního plá-
nu a výstavby cyklostezky v blízkosti firmy 
Vinařství Lahofer, a. s.S výsledkem jste jako 
čtenáři byli seznámeni ve Zpravodaji 1/23.
Výbor rovněž projednal Návrh finanční in-
vestičních akcí do rozpočtu obce na zákla-
dě dokumentů poskytnutých účetní obce 
paní Pešťálovou. K návrhu rozpočtu a plá-
nu investičních akcí na rok 2023 neměl FV 

připomínky. Vyjádřil se v  této souvislosti 
rovněži k  aktuálním návrhům bankovních 
domů ČSOB, a. s. a ČNB na zhodnocení vol-
ných finančních prostředků obce. Před FV 
jsou do dalšího období stanoveny, v tomto 
pro život občanů nelehkém období, další 
úkoly na nichž se bude intenzivně podílet.

Miloš Ludvík

Kontrolní výbor
Ten je pro letošní rok plně obsazen žena-
mi. Vede jej Andrea Hačecká. Jeho členka-
mi jsou Marta Veselá a Jaroslava Hlávková. 
Jak již sám název napovídá, jejich pravidel-
nou a důležitou činností je kontrolovat zda 
úkoly, které byly stanoveny Radou obce a 
zastupitelstvem jsou plněny, či v jaké fázi se 
právě nachází. O jejich práci je pravidelně 
informováno i zastupitelstvo obce. 

V neděli 14. května jsem vedl skupinu 
cyklistů na tematické cyklo vyjížďce 
Voda a lidé.  Při příjezdu do Dobšic po 
ulici s  krásným názvem Meruňková 
jsem zjistil, že mám defekt zadního kola 
(pravděpodobně trest za to, že jsem je 
vedl kousek po asfaltu, což obvykle ne-
dělám 😊). Zastavil jsem proto na travna-
té ploše před Mateřskou školou, ostatní 
dostali instrukce, kudy pokračovat a já se 
pustil do opravy. Když víte jak na to a máte 
s sebou vše potřebné, je výměna záležitostí 
maximálně 10 minut. Nejinak tomu bylo i 
tentokrát, pomoc jsem nepotřeboval, ale 
byla mě nabídnuta, a to hned dvakrát. Lidé 
z  obou rodinných domků hned vedle MŠ 

se mě během 5 minut zeptali, zda nepo-
třebuji pomoc. Mezi cyklisty uprostřed lesa 
je nabídka pomoci celkem běžná věc, ale 
nabídka pomoci od místních obyvatel mě 
opravdu velmi příjemně překvapila – zkrát-
ka dobří lidé ještě existují a určitě nejen 
v Dobšicích!

Luděk Jelínek

Představujeme výbory a komise

Dobří lidé ještě existují!
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Všechen tento hm
yz (žáci školy) plnil různé úkoly, sbíral Ferdovy perly pro Berušku, m

ěřil své síly v O
rientačním

 běhu, v O
lym

piádě, 
prokázal svoji nebojácnost na noční Stezce odvahy, koupal se v m

ístním
 rybníku, kde viděl i m

alé vodní tornádečko, prožil krásné 
chvíle u pravého táboráku a…

.., prostě si to vše užil. Celá takováto akce je velm
i náročná, a to nejen pro ty m

alé táborníky, kteří 
jsou celé čtyři dny odloučení od svých rodičů, ale i pro celý tým

 učitelů, instruktorů a kuchařek. Těm
 bych chtěl velm

i poděkovat za 
ochotu jít do této akce a neohlížet se na vlastní pohodlí.  Zvláště pak p. Jurčíkové, p. M

íčkové a p. Brabcové, dám
ám

, bez kterých by 
tato akce nebyla m

ožná. O
d všech, kteří organizují podobné akce vím

, že největší problém
 je „ukecat“, získat zkušené kuchařky a 

zdravotníky. Tím
 děkuji i p. Veselé za zdravotní péči o děti a všem

 ostatním
, kteří si na tuto akci vzali dovolenou, p. Kolář Jan, nebo 

instruktoři, jenž nebyli ve škole a narostla jim
 takto absence. A závěrem

? Je to náročné, ale stojí to za to!

To bylo něco! N
ecelých pět slunečných dní strávili žáci školy v čisté příro-

dě. Přesněji, v bojanovických lesích. Věřím
, že si přivezli m

noho zážitku, 
na které budou vzpom

ínat celý život. Celý pobyt se nesl v duchu hm
yzí 

školy a nad tím
 vším

 poletoval duch znám
ého hrdiny Ferdy M

ravence.

n
ejlepší jsou B

ojanovice!!!
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slavili jsme 
Uběhlo to jako voda. Od chvíle, kdy se obec Dobšice opět stala samostatnou a jak 
vše probíhalo jste se mohli dočíst ve speciálním zpravodaji už před měsícem.
A už je to i několik týdnů, co jsme se mnozí sešli na vzpomínkové akci k tomuto 
aktu a výročí.
Pro ty, kteří nemohli být při tom, jsme připravili malou obrazovou reportáž z akce. 
Všem, kteří přišli na jakoukoliv připravenou akci, všem dobrovolníkům, kteří při ní 
pomáhali, všem zastupitelům z obce, všem účinkujícím…děkujeme.
Jako bonus jsme si objednali i hezké počasí a tak tomuto dni téměř nic nechybělo.
Velké množství fotografií, za které děkujeme panu Stanislavu Nováčkovi a Přemko-
vi Dufkovi, najdete i na internetových stránkách obce www.dobsice.cz.

Den jsme zahájili dopoledne „otevře-
nými dveřmi“. A to doslova. Dokořán se 
otevřela vrata dobšické hasičské zbrojni-
ce. Tam si mohli malí i velcí prohlédnout 
jak vybavení našich hasičů, mohli si také 
vyzkoušet, jestli je to s tou hasičskou ha-
dicí opravdu tak lehké, jak to vypadá.

Jak si poradí naši školáci 
třeba s „chytrou“ tabulí, 

jak hezkou máme naši 
starou školičku, to bylo 

k vidění v naší 
základní škole.

Ve školce se mimo jiné vzpomínalo při pohledu 
do starých kronik.

Kdo nebyl ještě v knihovně, bylo otevřeno i tam. 
A své hosty přivítal i obecní úřad. Tady došlo 
i k příjemnému setkání se zástupci Dobšic…



třicátiny...

Pekli celé Dobšice
Letos poprvé! Vyzvali jsme šikovné pekařky a 
cukrářky z  naší obce, aby se pochlubily svými 
domácími dezerty. Nakonec jsme ochutnali 
dvanáct vzorků.
K ochutnání byly například řezy „ alá“ peřina, 
povidlový mě-
šec, trubičky, 
povidlovo ma-
kové rohlíčky, 

buchta zvaná „fešák“,šlehačkový řez, „minipavlova“ s maskar-
pone a jahodami, mřížkový koláč s hruškovým džemem,dor-
tová lízátka, tartaletky a mrkvový dort. Sbíhají se vám sliny?
Děkujeme všem pekařkám, jejichž práci ocenila a ochutnala 
i známá cukrářka Iveta Fabešová. Ta společně s dalšími členy 
poroty ocenila ten nejlepší dezert. Byl jím šlehačkový řez od 
Martiny Coufalové. Ta vyhrála i cenu diváků, hostů. Takže se 
stala dvojnásobnou cukrářkou roku Dobšice 2023                                   

O recept požádáme, v dalším zpravodaji ho zveřejníme:)

Historie Dobšic, nejen za těch 
posledních třicet let, byla k vidění 
na výstavě fotografií v sokolovně. 
Mnoho návštěvníků poznalo jak se 
obec za desetiletí proměnila, 
jak zkrásněla a jak se zvětšila.

O foto se postaral Přemysl Dufek.
Děkujeme.
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Své umění předvedli i členové Kynologického klubu 
Dobšice se svými čtyřnohými kamarády.

Ochutnat jste mohli i „Dobšický speciál“ , 
který k výročí obce uvařil a čepoval  
pivovar Dráteník.
Darovaný soudek piva otevřela starostka 
obce Hana Hrušková, společně  
s majitelem minipivovaru.

Svůj stánek otevřeli i dobšičtí 
vinaři. Kdo se zastavil, mohl 

ochutnat skvělá vína.
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Důležitým bodem programu bylo i ocenění 
mnoha osobností, které jsou s  Dobšicemi 
spjaté a  v  minulosti i  současnosti pro obec 
mnoho udělali či dělají.
Mezi oceněnými osobnostmi byli: Bohumil 
Klempa, Pavel Burian, Jaroslav Česnek, Marie 
Žáková, Jaromír Štěpán, Jiří Modráček, Miro-
slav Boček, Iveta Fabešová, Viktorie Bulínová, 
Emil Adam (in memoriam), Miloš Kolář, Jaro-
slav Jenšovský, Milan Březovský, Anna Čavoj-
cová, Lubomír Hlava, Ivana Tevoltová, Jožin 

Fousek, Bohumír Ham řík, David Bartoš, Jan 
Lattner, Jakub Stehlík, Metoděj Drábek (in 
memoriam), Heřman Veselý, Dušan Spousta, 
František Protivinský, Jana Hadroušková, Mi-
lada Dufková.
 
Poděkování si odnes i Josef Sýkora, místosta-
rosta  – Dobšice u  Týna nad Vltavou a  Mgr. 
Oldřich Novotný, předseda spolku Dobša-
né  – Dobšice nad Cidlinou za dlouholeté 
pěstování přátelských vztahů.
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MADloŇ, 
památeční 
strom Dobšic
Dobšice si jistě zaslouží svůj strom. Zatím není památeční, 
ale výroční ano. Citlivější občané a zlí jazykové mohou 
tvrdit, že nová starostka dělá ve vesnici revoluci. Není 
hlavním účelem nahrazovat původní novým. Zvolené 
místo je symbolické. Najdete vhodnější místo v obci  
pro vysazení stromu k výročí znovuosamostatnění obce 
než u budovy, kde sídlí obecní úřad již více než 25 let?

Dobšice zavítaly do Dobšic
Třicáté výročí znovu 
osamostatnění Dobšic 
je jistě tou pravou chvílí 
se přivítat i s Dobšický-
mi obyvateli odjinud. 
Již dlouhá léta existuje 
spolupráce s Dobšicemi 
v celé naší zemi. Někde 
to jde lépe, jinde to tro-
chu vázne. Velmi pří-
jemnou a milou návště-
vou byla tentokrát ta 
z Dobšic nad Cidlinou i z Dobšic u Týna 
nad Vltavou. 
Jmenovitě jsme přivítali pány Josefa 
Sýkoru, místostarostu z  Dobšic u  Týna 
nad Vltavou a Mgr. Oldřicha Novotného, 
předsedu spolku Dobšané z Dobšic nad 
Cidlinou. Oba získali ocenění za dlouho-
leté pěstování přátelských vztahů.
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Velkým lákadlem byl i fotbalový zápas Bolkovy jedenáctky a výběru Sokolu Dobšice. Vše dopadlo jak mělo. Vyhráli všichni, kteří „doběhali ve zdraví“ až 
do konce zápasu. O sportovní vyžití dětí se odpoledne starali mladí fotbalisté, krásnou výstavu uspořádali nejmenší malíři pod vedením Klubíčka Alice ….
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Velkým lákadlem byl i fotbalový zápas Bolkovy jedenáctky a výběru Sokolu Dobšice. Vše dopadlo jak mělo. Vyhráli všichni, kteří „doběhali ve zdraví“ až 
do konce zápasu. O sportovní vyžití dětí se odpoledne starali mladí fotbalisté, krásnou výstavu uspořádali nejmenší malíři pod vedením Klubíčka Alice ….

Co by to bylo za slavnost, kdyby 
chyběl hudební program. O  pří-
jemnou atmosféru se starali písničkář Aladin, Jeřábek band, jihočeská kapela Jen 
tak, tak, country kapela Jak se patří. Celý krásný dlouhý den zakončila svým vystou-
pením kapela Habakuk.
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Florbal
V letošním roce se 
podařilo žákům školy 
vybojovat 2. místo ve 
florbalovém turnaji 
kroužků, které jsou ve-
deny pod SVČ Znojmo.  
V květnu se žáci zajeli 
podívat do Želetic na 
ruční výrobu papíru. 
Sami si vyzkoušeli jak 
se papír vyráběl a jak 
je vyráběn dnes. 

kam s ním?

V rámci evropského projektu Šablony III, tzv. projektového dne, si žáci 
prohloubili znalosti o třídění a zacházení s odpadem. Navštívili provo-
zovnu firmy FCC Znojmo, kde se od p. Mgr. Esterky dověděli spoustu 
nových informací. Formou hry si vyzkoušeli třídění různých materiálů. 
Učili se, jak s odpadem nakládat.
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V průběhu měsíce 
května docházeli 
předškoláčci z naší 
mateřské školy na 
tzv. adaptační kurz 
do školy. Pod vede-
ním zkušené paní 
učitelky se seznámili 
s chodem školy, učili 
se orientovat v bu-
dově školy, zahráli si 
na hřišti nějaké hry a 
seznámili se  
se svými nastávajícími spolužáky. Tuto akci organizují naše školy (ZŠ a MŠ) již dlouhá léta 
a je určitě ku prospěchu nastávajících prvňáčků.

Už se to blíží

Naše družstvo čtyř páťáků obsadilo 
2. místo ve všestranném orientačním 
běhu „Jevišovický braňák“.

Žáci museli prokázat šikovnost ve střelbě 
ze vzduchovky, chůzi na chůdách, znalosti 
z oblasti přírody a matematiky a dalších 
jiných dovedností.

Strávili tak krásné slunečné odpoledne 
v přírodě okořeněné pěkným výsledkem.

Všestrannost 
malých 
dobšičáků
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DUBEN 2023

Nováková Jarmila 92 let
Chvátalová Růžena 90 let
Bernatíková Eliška 89 let
Morysek Jiří 85 let
Stránský Ladislav 83 let
Benešová Božena 76 let
Muzikář Jiří 76 let
Protivinská Zdena 75 let
Weidl Olga 75 let
Doležalová Ludmila 75 let
Lauč Josef 74 let
Filipský Jindřich 74 let
Staněk Václav 74 let
Bajko František 74 let
Čermák Josef 74 let
Svobodová Alena 73 let
Hladíková Vlastislava 72 let
Juhaňáková Marie 72 let
Kopačková Hana 72 let
Lerchová Olga 72 let
Hrdá Irena 71 let
Holík František 71 let
Spoustová Ludmila 71 let
Šulová Ludmila 71 let
Hrdlička Josef 71 let
Hron Jiří 70 let

KVĚTEN 2023

Kružíková Helena 87 let
Fillová Margita 84 let
Hadroušková Jana 81 let
Štěpán Miroslav 81 let
Zoufalá Marie 80 let
Neuwirthová Anna 79 let
Nesnídalová Jana 79 let
Dufková Milada 79 let
Dubová Drahomíra 78 let
Cvikýř Aleš 77 let
Drábková Věra 76 let
Pánek Miloslav 76 let
Staněk Milan 76 let
Kružík Jan 76 let
Vajdík František 75 let
Divišová Jitka 75 let
Spousta Dušan 75 let
Plotzerová Magdalena 75 let
Žák Josef 74 let
Kuchař Antonín 74 let
Molík Jiří 74 let
Fučík Josef 74 let
Dospěl Libor 74 let
Kubiczková Cecilie 74 let
Šinková Jana 73 let
Urbánek Vladimír 73 let
Erbsová Božena 73 let
Plevová Jana Marie 72 let
Kyselý Pavel 72 let

Uttendorfský Jan 71 let
Kormaník Tomáš 70 let
Jirák Pavel 70 let
Straka Bohumil 70 let
Kolman Josef 70 let
Juhaňáková Alena 70 let

ČERVEN 2023

Wallová Zdeňka 88 let
Pecinová Marie 86 let
Veselý Heřman 83 let
Kavalcová Eva 81 let
Štěpánová Jana 77 let
Stejskal Petr 76 let
Krejčí Lubomír 76 let
Marková Hana 76 let
Minaříková Marie  76 let
Klíma František 74 let
Holešová Zdeňka 74 let
Lánová Marta 74 let
Vejtasová Alena 73 let
Žáková Marie 72 let
Dulínek Valentín 72 let
Vorbis Pavel 71 let
Paseka Petr 71 let
Dvořáková Miroslava 71 let
Šťáva Miroslav 70 let
Široká Marie 70 let
Janušová Hana 70 let
Tomandlová Ludmila 70 let
Fučíková Jiřina 70 let

SpolečenSká kronika
významná životní výročí

Anteka Petr
MUDr. Řehka Václav
Fiala Ladislav
MUDr. Živný Milan

 Obořil Milan
 Bednařík Jaroslav
 Morysek Miloslav

Rozloučili jsme se:

Mahrová Elena

Narodili se:
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slavili jsme 
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18. ročník Dětského pětiboje

V sobotu 13. května 2023 se ve 
sportovním areálu u řeky Dyje 
uskutečnil již osmnáctý ročník 
dětského pětiboje. Sportovní klání se usku-
tečnilo ve čtyřech věkových kategoriích. 
Soutěžilo se v jednotlivých disciplínách s ná-
ročností dle příslušného věku a to ve sprintu 
na 30,50 a 60 metrů, v běhu na 100, 300 a 500 

metrů, ve skoku dalekém, v hodu 
kriketovýn míčkem resp. graná-
tem na dálku a střelbou ze vzdu-
chovky. Vítězové v  jednotlivých 
kategoriích, tím mám na mysli 
umístění na 1. až 3. místě obdrže-
li medaile a hodnotné věcné ceny 
a všichni účastníci, kterých tento-
krát bylo 79, obdrželi účastnické 

ceny v podobě sladkostí a malé drobnosti. 
Rovněž se sluší touto cestou poděkovat všem 
pořadatelům z  řad sportovní komise obce 
Dobšice, paním učitelkám ze Základní školy 
a členům Sokola Dobšice, oddílu kopané. Na 

této pořadatelsky náročné akci se celkem 
podílelo 29 pořadatelů a rozhodčích.

Ing. Radek Burcin
hlavní pořadatel dětského pětiboje

Všechen tento hm
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 takto absence. A závěrem

? Je to náročné, ale stojí to za to!



Ve dnech 26.- 29. 5. 2023 jsme se zúčastnili 
s  naší fotbalovou mládeží   mezinárodního 
turnaje - UEFA RESPECT Bodensee Pokal 
2022  na březích Bodamského jezera v ra-
kouském  městě Bregenz.  Po cestě  jsme 
se zastavili v  Innsbrucku, kde na nás čekal 
kapitán hokejového týmů místních Žraloků, 
Jan Lattner – rodák naší obce ! Absolvova-
li jsme prohlídku zimního stadionu s  jeho 
úžasným komentářem. Turnaje se zúčast-
nilo 2000 mladých sportovců   ze  7 zemí 
Evropy (88 mládežnických týmů). Naše 
týmy zaslouží velkou pochvalu za reprezen-
taci obce Dobšice, našeho klubu a regio-
nu- jihomoravského kraje. Odehrály skvělé 

zápasy s  velkou bojovností a  odhodláním. 
Po velkých bojích na hřištích obsadili mladší 
žáci U13, starší žáci U15 i  mladší dorost 
U17 – skvělá místa ve skupinách B ( 9. - 16. 
pořadí !!!). Jedná se o velký úspěch našich 
dětí v  takové konkurenci. Naši cestu jsme 
zakončili  2 hodinovou prohlídkou Allianz 
Arény  v Mnichově  (80 000 míst), kde hraje 
svá utkání Bayern Mnichov.   Velké poděko-
vání  patří Obci Dobšice, Sokolu Dobšice a 
rodičům za finanční zabezpečení celé akce. 
Děkujeme i celému realizačnímu týmu, bez 
kterého bychom tento vydařený projekt ne-
mohli zrealizovat.

 Sokol Dobšice 
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ÚŘEDNÍ DOBA OÚ
Pondělí 7.00-11.30 12.00-17.00

Úterý  13.00-15.00

Středy 7.00-11.30 12.00-17.30

Čtvrtek  13.00-15.00

Pátek 7.00-11.30 12.00-13.00
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